
KS-konsulent og 
tallknuser, Håvard 
Moe, hevder Lin-
desnes vil gå glipp 
av flere hundre mil-
lioner kroner ved 
å vrake kommune-
sammenslåing. 

LINDESNES

Selv om folket vraket Nye Lindes-
nes nylig, er ordfører Janne Far-
dal Kristoffersen klar på at hun 
og partiet ikke vil følge resultatet 
av folkeavstemningen når kom-

munereformen behandles 26. 
mai. 

– Jeg kommer til å stemme for 
Nye Lindesnes. Høyre har vært 
krystallklare på at vi ønsker å 
bygge en ny storkommune. Det er 
vårt ansvar å se på helhetsbildet, 
og vi kan ikke stemme ned dette 
alternativet. Dette er en gylden 
sjanse, mener Fardal Kristoffer-
sen, som bekrefter at partiet har 
delte meninger før det viktige val-
get.

AdvArte politikerne
Seniorrådgiver og konsulent i 
Kommunenes Sentralforbund 
(KS), Håvard Moe, har jobbet 
med kommuneøkonomi i over 
ti år. Tirsdag denne uken la han 

fram prinsipper og tall for det 
nye inntektssystemet i kommu-
nereformen for kommunestyret 
i Lindesnes. Han la ikke skjul på 
at kommuner som ikke ønsker 
å slå seg sammen vil få det tøft i 
fremtiden.

– Det er mange ukjente fakto-
rer som vi ikke vet helt nøyak-
tig før prosessen er ferdig, men 
Lindesnes vil minimum tape 2,4 
millioner kroner i årlige ramme-
tilskudd ved å stå alene. Kom-
munestrukturen skal endres, det 
er allerede bestemt, men det er 
fremdeles mange lokalpolitikere 
som tror man kan fortsette som 
før, sa Moe.

Tallene som ble presentert vis-
te at kommunen vil gå glipp av 

238 millioner kroner i forskjelli-
ge tilskudd de neste 20 årene i en 
ny storkommune. 

– Dere vet at dere kommer til 
å få dårligere økonomi ved å si 
nei. Basert på dagens ordning vil 
dere tape hundrevis av millio-
ner kroner over tid. Dere bør ten-
ke dere grundig om før dette val-
get, for det vil være det viktigste 
dere gjør på svært mange år. Det 
verste dere kan gjøre er å komme 
subbende om ett år om dere en-
drer meningen. Da gir dere glipp 
av de gulrøttene som ligger der i 
dag, sa Moe.

vil følge folket
Nancy Therese Olsen, gruppele-
der for Frp i Lindesnes, mente 
folkeavstemningen kom på et for 
tidlig tidspunkt.

– Det blir som å lure innbyg-
gerne. Vi hadde ikke nok kunn-
skaper den gangen. Akkurat nå 
vet jeg ikke hva jeg skal stemme, 
men jeg må tenke grundig over 
det. Det er vanskelig å gå mot fol-
kets mening, innrømmer Olsen.

Ivar Lindal i KrF hadde ikke 
skiftet meningen etter møtet.

– Det finnes så mange ukjen-

te faktorer her, som gjør det van-
skelig for kommunene å behand-
le denne saken. Men 2,4 millioner 
er håndterbart. Det skal vi klare. 
Jeg kommer fremdeles til å følge 
folket, sier Lindal.

Både Thor Gilbertson i Pensjo-
nistpartiet og Per Olav Skutle i 
Venstre vil også stemme mot Nye 
Lindesnes.

– Hele prosessen har vært fryk-
telig dårlig, og nå er jeg faktisk 
enda mer bestemt på å stemme 
nei til sammenslåing. 2,4 millio-
ner, hva er det? Det er bare 500 
kroner per innbygger. Jeg skul-
le gladelig betalt det dobbelte for 
å stå alene. Blir vi slått sammen 
med tvang må vi heller bare finne 
oss i det, sier Gilbertson, som er 
overbevist om at et flertall i kom-
munestyret vil stå alene.

– I konsekvensanalysen snak-
ket vi om tap mellom fem og åtte 
millioner ved å stå utenfor. Etter 
min mening var dette møtet mer 
positivt enn ventet, sa Per Olav 
Skutle.
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 Ddere vil  
tape hundrevis av  
millioner over tid. 

Kommunereformen. ks-ekspert advarte kommunestyret 

– Dette er uten 
tvil den største 
beslutningen 
dere kommer til 
å ta. Tenk dere 
godt om, var rå-
det fra økono-
mikonsulent Hå-
vard Moe i KS.   
FoTo: espen sand

På én og samme dag for-
handlet Audnedal sammen-
slåing med Lyngdal og siden 
med Hægebostad.

AUDNEDAL

– Vi kjører flere løp for å være 
sikre på at vi får til en kommu-
nesammenslåing, sier Audnedal-
ordfører Reidun Bakken (KrF). 

Den ene etter den andre kom-
munekonstellasjonen har falt 
sammen i denne regionen. Lyng-

dal 5 er blitt til Lyngdal 2: Lyng-
dal og Audnedal. Det er også høy-
st uklart om Lister-kommunene 
får til sine sammenslåinger.

Samtidig har Audnedal hen-
vendt seg både til Hægebostad 
og Marnardal om mulige sam-
menslåing. Marnardal-alternati-
vet blir det ikke noe av.

Onsdag møttes Audnedal for-
mannskap først politikerne fra 
Lyngdal, deretter Hægebostad. 
Her ble intensjonsavtalene drøf-
tet.

En av største skeptikerne til 
Lyngdal-alternativet er Unni Nil-
sen Husøy (Audnedal Frp).

– Jeg blir ikke klok på intensjo-
nen til Lyngdal. Hvorfor vil dere 
slå dere samme med lille Audne-
dal? Vi har elendig økonomi og 
har krøkkete geografi i forhold 
til Lyngdal. Hva kan vel vi bidra 
med, spurte hun lokalpolitikerne 
fra Lyngdal.

Sten Sørensen (KrF) svarte at 
Lyngdal er positiv til prosessene 
om sammenslåing.

– Og så kan vi ikke noe for at 
de andre kommunene har ram-
let av underveis. Nå står Audne-
dal igjen. Null-alternativet er for 
anstrengende å leve med, sa han.

Med på møtet mellom Audne-
dal og Hægebostad var også Dag 
Petter Sødal, fylkesmannens pro-
sessveileder for kommunerefor-
men. Han helte malurt i begeret 
og sa at de ikke var videre begeis-
tret for en sammenslåing mellom 
de to kommunene.

– Det blir en for liten kommune 

i forhold til de målkriteriene Stor-
tinget har satt, sa Sødal.

Og heller ikke Lyngdal 2 var 
noe han applauderte uten vide-
re, også den kommunen blir noe 
for liten.

Framover skal formannskapet 
i Audnedal ha nye runder med 
Hægebostad og Lyngdal om in-
tensjonsavtalene. 26. mai avgjør 
kommunestyrene hva de vil gå 
for. JarlE r. MartinsEn

Audnedal forhandler i sør og vest
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